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§ 1 
Fastställa dagordning och dag för justering samt utse 
justerare  
  
Anmäldes att protokoll från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 25 januari 2024 hade justerats den 26 januari 2024. 
Ordföranden tillkännagav att protokoll från dagens sammanträde 
skulle justeras den 23 februari 2024. Charlotta Schenholm utsågs att 
jämte ordförande justera protokollet. 
  
Sammanträdet inleddes med en presentation av arbetet med 
felaktiga utbetalningar. Enhetschef Maria Berglund svarade för 
presentationen. Den öppna delen av sammanträdet inleddes med en 
presentation om trädplantering. Britt-Marie Alvem vid 
trafikkontoret svarade för presentationen. Därefter hölls en öppen 
frågestund då besökare hade möjlighet att ställa frågor och framföra 
synpunkter till stadsdelsnämnden. 
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§ 6 
Verksamhetsberättelse 2023  
KUNG 2023/478 
 

Beslut  
  

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens 
verksamhetsberättelse med bokslut för 2023, inklusive 
bilagor, och överlämnar den till kommunstyrelsen. 
  

2. Överföring av resultatenheternas samlade resultat till 
resultatfonden godkänns i enlighet med vad som redovisas i 
ärendet. 

 

Sammanfattning av ärendet  
  
I verksamhetsberättelsen redovisas hur och i vilken omfattning 
nämnden har bidragit till kommunfullmäktiges tre inriktningsmål. 
Redogörelse för nämndens arbete för att nå inriktningsmålen 
beskrivs i huvudsak under kommunfullmäktiges mål för 
verksamhetsområdena. 
 

Särskilt uttalande 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta Schenholm (L) lämnade 
följande gemensamma uttalande: 
  
Förvaltningen bedömer att det arbete som genomförs under 2023 
har bidragit till att kommunfullmäktiges tre inriktningsmål har 
uppnåtts helt samt att nämnden visar på ett stort överskott med 16,4 
mnkr före resultatdispositioner. Detta överskott härrör sig dock från 
betydligt färre köp av vård- och omsorgsplatser samt lägre 
hemtjänstkostnader än budgeterat. Vi kan dock konstatera att för 
flera verksamheter har 2023 var ett tufft år ekonomiskt och att en 
omdisposition av medel från äldreomsorgen har varit en 
nödvändighet. Antalet vård- och omsorgsplatser har dock ökat 
sedan april 2023 och är i december nästan uppe vid budgeterad 
nivå. Det blir därmed svårare under 2024 att leva på 
äldreomsorgens överskott. 
  
En av de verksamheter som lider av stora underskott är ekonomiskt 
bistånd. Budgeterade medel täckte behoven för ca. 117 hushåll men 
under verksamhetsåret har antalet hushåll ökat från 140 till 162 som 
en konsekvens av lågkonjunkturen. Det är anmärkningsvärt att de 
budgethållningsåtgärder som har satts in inte verkar ha gett någon 
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effekt. Denna verksamhet är klart underfinansierad och antalet 
hushåll som behöver ekonomiskt bistånd riskerar att öka under 2024 
till följd av fortsatt lågkonjunktur och ökade kostnader för hushållen 
i form av hög inflation, höjd skatt tillsammans med höjda avgifter 
för stadens verksamheter. 
  
Det är positivt att förvaltningen har initierat platssamverkan vid 
stadelens otryggaste område; Fridhemsplan och Stadshagen. Vi 
menar dock att staden borde ha initierat betydligt fler åtgärder för 
att motverka den negativa trend som har skett under 
verksamhetsåret med utökat område för den öppna drogscenen och 
ökat antal våldsbrott, narkotikabrott och brott mot knivlagen. I just 
detta område skulle kommunala ordningsvakter och 
trygghetsskameror vara viktiga trygghetshöjande och 
brottsförebyggande åtgärder. 
  
Vi anser även att nämnden bör ha högre ambitioner inom 
äldreomsorgen där vi ser att stadsdelen ligger under snittet i staden 
och riket i flera kvalitetsindikatorer. Vi blir särskilt bekymrade över 
att den språksatsningen i svenska språket som har genomförts under 
verksamhetsåret endast verkar ha lett till bedömningen att 
skrivförmågan har förbättrats hos vissa. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2023/478-14 Verksamhetsberattelse 2023 
Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 KUNG 2023/478-2 Bilaga 1. Blankettset Sdn08 VB 2023 
 KUNG 2023/478-3 Bilaga 2 Verksamhetsvolymer och 

statistik dec 
 KUNG 2023/478-4 Bilaga 3 Sjukfranvaro november 2023 
 KUNG 2023/478-5 Bilaga 4 Nyckeltal 2023 Kungsholmen 

till ILS 
 KUNG 2023/478-6 Bilaga 5 Uppfoljning av intern kontroll 

Kungsholmen 
 KUNG 2023/478-7 Bilaga 6 Underlag till forskolerapport 

Kungsholmens 
 KUNG 2023/478-8 Bilaga 7 Uppföljning av verksamheter 

inom funktionsnedsättning och socialpsykiatri 2023 
 KUNG 2023/478-9 Bilaga 8 Uppfoljning oppen 

fritidsverksamhet Kungsholmen 
 KUNG 2023/478-10 Bilaga 9 Kvalitetsberättelse 2023 

Socialtjänstavdelningen 
 KUNG 2023/478-11 Bilaga 10 Miljö- och 

klimathandlingsplan Kungsholmen 2024 
 KUNG 2023/478-12 Bilaga 11 GDPR Årsrapport 2023 
 KUNG 2023/478-13 Bilaga 12 MAS MAR 

verksamhetsberättelse för hälso- och sjukvården 2023 
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§ 7 
Tillfällig paviljong till Kronobergs parklek - 
genomförandeärende  
KUNG 2023/346 
 

Beslut  
  
1.     Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen hyra in en tillfällig 
parkleksbyggnad av fastighetskontoret tills den nya permanenta 
byggnaden är på plats. 
  
2.     Stadsdelsnämnden ger i uppdrag till stadsdelsdirektören att 
teckna ett hyreskontrakt för den tillfälliga parklekslokalen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
I juni 2023 brann huvudbyggnaden i Kronobergsparkens parklek 
ned till grunden. I september 2023 tog stadsdelsnämnden beslut om 
att ge fastighetskontoret i uppdrag att ta fram ett förslag på en 
tillfällig parkleksbyggnad i avvaktan på att en ny permanent 
byggnad kan vara på plats. Stadsdelsförvaltningen har tillsammans 
med fastighetskontoret tagit fram en tillfällig paviljong och sökt 
bygglov för denna. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2023/346-4 Paviljong till Kronobergs parklek 
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§ 8 
Upphandling av digitala inköp på dagligvaror inklusive 
transporter till servicehus  
KUNG 2024/28 
 

Beslut  
  

1. Stadsdelsnämnden beslutar att upphandla digitala inköp av 
dagligvaror inklusive transporter till servicehus.  
 
  

2. Stadsdelsnämnden godkänner upphandlingsdokumentet. 
 
  

3. Stadsdelsnämnden uppdrar till stadsdelsdirektören att fatta 
tilldelningsbeslut och teckna avtal med vald utförare. 
 
  

4. Stadsdelsnämnden uppdrar till stadsdelsdirektören att för 
stadsdelsnämndens räkning besluta om förändringar, 
kompletteringar och tillägg till avtalet utifrån affärsmässiga 
grunder samt även besluta och teckna eventuella 
förlängningar. 

 

Sammanfattning av ärendet  
  
Kungsholmens stadsdelsförvaltning avser göra en upphandling av 
tjänster för digitala inköp av dagligvaror inklusive transporter till 
Pilträdets och Fridhemmets servicehus. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/28-2 Upphandling av digitala inköp av 
dagligvaror inklusive transporter till servicehus 

 

Sida 7 (32)



 
 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-02-22 

§ 9 
Ej verkställda beslut kvartal 4 2023  
KUNG 2023/189 
 

Beslut  
  
Stadsdelsnämnden godkänner rapporteringen och lägger den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Stadsdelsnämnden ska kvartalsvis rapportera gynnande beslut enligt 
socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) som inte har verkställts inom tre månader 
från datum för beslut, eller där verkställigheten har avbrutits. Denna 
rapportering avser femton beslut enligt SoL inom äldreomsorg samt 
åtta beslut enligt LSS och tre beslut enligt SoL inom omsorg om 
personer med funktionsnedsättning. Rapporteringen avser kvartal 4 
2023 och rapporteras till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
samt stadens äldreförvaltning, socialförvaltning och 
revisionskontor. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2023/189-7 Rapportering av ej verkställda beslut 
kvartal 4 2023 
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§ 10 
Fyllnadsval till stadsdelsnämndens sociala delegation  
KUNG 2024/58 
 

Beslut  
  
1.     Till ledamot i sociala delegationen utses Nick Rejimand. 
  
2.     Till ersättare i sociala delegationen utses Simon Hallonsten.  
 

Sammanfattning av ärendet  
  
En av sociala delegationens ledamöter har avsagt sig sitt uppdrag 
som ledamot i delegationen och önskar kvarstå som ersättare. Ny 
ledamot och ny ersättare behöver utses. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/58-1 Fyllnadsval till stadsdelsnämndens sociala 
delegation 
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§ 11 
Svar på skrivelse om hemlöshet  
KUNG 2023/445 
 

Beslut  
  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Förvaltningen skriver intyg för förtursansökan i de ärenden där 
skälen bedöms vara uppfyllda. Under 2023 skrevs ett intyg och 
personen det berörde beviljades förtur. Barnfamiljer i osäkra 
boendeförhållanden är en prioriterad målgrupp. Antalet barnfamiljer 
i akut logi har minskat under det senaste året men uppgifter om 
antalet nätter en barnfamilj bor på vandrarhem är inte möjliga att ta 
fram eftersom det inte mäts i staden, är inte en indikator och 
tillhandahålls inte av Sweco. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2023/445-3 Svar på skrivelse om hemlöshet 
 KUNG 2023/445-1 Skrivelse om hemlöshet 
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§ 12 
Svar på skrivelse om barn och unga i gängkriminalitet  
KUNG 2023/378 
 

Beslut  
  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Förvaltningen har arbetssätt och tidiga insatser för att fånga upp 
barn och unga som riskerar att hamna i gängkriminalitet. Även om 
Kungsholmen har en låg förekomst av unga i risk för kriminalitet 
finns behov av att utveckla arbetet om man ser till 
samhällsutvecklingen i stort vilket förvaltningen planerar att göra 
under 2024. Förvaltningen samverkar med andra aktörer, följer 
utvecklingen och ser vikten av att ta till sig ny kunskap inom 
området. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2023/378-2 Svar på skrivelse om barn och unga i 
gängkriminialtet 

 KUNG 2023/378-1 Skrivelse om barn och unga i 
gängkriminalitet 
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§ 13 
Svar på skrivelse om neddragning i kollektivtrafiken  
KUNG 2023/481 
 

Beslut  
  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Stockholms stad och trafikförvaltningen bör arbeta upp goda rutiner 
för remisshanteringen av de årligen föreslagna förändringarna i 
kollektivtrafiken. Det är angeläget att tillräckliga ledtider tillämpas 
så att Stockholms stad får möjlighet att lämna relevanta och 
förankrade synpunkter. Vidare anser förvaltningen att staden internt 
också behöver besluta hur remissen ska hanteras. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2023/481-2 Svar på skrivelse om neddragningar i 
kollektivtrafiken 

 KUNG 2023/481-1 Skrivelse om neddragning i 
kollektivtrafiken 
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§ 14 
Planärende på samråd Kristineberg 1:10  
KUNG 2024/43 
 

Beslut  
  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Förvaltningen vill framföra att det finns behov av att planlägga och 
befästa hela Kristinebergs slottspark som park. Idag är parken 
planlagd på ett sätt som inte motsvarar parkens verkliga utbredning 
och hur den används och sköts. Genom att planlägga parken som 
park skulle naturvärden och hela den kulturhistoriska miljön kunna 
säkras och alla delar av parken skulle förbli tillgängliga och öppna 
för allmänheten. Förvaltningen efterfrågar en planläggning av 
parken i samband med aktuellt planarbete. 
 
  

Förslag till beslut 
  
Ordförande Mårten Risdal m.fl. (S) föreslog att stadsdelsnämnden 
skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Liliane Åkerlund (SD) föreslog att nämnden skulle besluta enligt ett 
förslag från Sverigedemokraterna. 
 
 
Lars Norén (C) föreslog att nämnden skulle besluta enligt ett förslag 
från Centerpartiet. 
 
  

Beslutsgång 
  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
  
Liliane Åkerlund (SD) reserverade sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag: 
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Remissen besvaras med Sverigedemokraternas tjänsteutlåtande. 
  
Därutöver anföra följande: 
  
Vi ställer oss tveksamma till förslaget om att exploatera invid 
Essingeleden i Kristinebergs slottspark. I stället för kontorshus 
anser vi att stadsbyggnadskontoret bör överväga en mindre 
idrottsplats/fotbollsplan. Området har höga naturvärden och 
kommer därtill att vara föremål för ett kraftigt bebyggelsetryck i 
samband med att bostäder och kontor byggs på den gamla SL-depån 
i Hornsberg. 
  
  
Lars Norén (C) reserverade sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag: 
  
Att delvis godkänna förslaget 
  
Att därutöver anföra följande 
  
  
Vi i Centerpartiet välkomnar utbyggnaden av stadsdelen men 
reserverar oss till nuvarande plan då den inte längre antyder de 
ambitioner att bygga ut hela kvarteret enligt tidigare förslag. 
  
Platsen består delvis av en öppen grusad plats och en tidigare 
nyttjas på- och avfartsramp till Essingeleden. Här finns en intressant 
plats att tänka igenom och bevara delar av planområdets naturmark, 
med delvis värdefulla skyddsarter och träd med hög ålder och stor 
koldioxidänka. 
  
Likt förvaltningen påpekar behövs trygghets- och säkerhetsfrågor 
beaktas i planeringen av den nya gatan. Dels kommer gatan delvis 
kantas av en hög bergvägg som ökar risken att området upplevs som 
ödslig på kvällar och helger då kontoren är stängda. Med det i 
åtanke borde det fortsätta att utveckla boende på höjden och kontor 
i mellanvåningarna direkt invid Essingeleden. Att nyttja 
flexmodeller som boende och kontor i samma byggnad är ett rejält 
kliv framåt. Platsen är inte enkel att ta sig till och där består frågan 
om behovet av genomfartsgata och tanken med 2000 arbetsplatser. 
  
Därför tycker Centerpartiet att man inte bemöter den komplexa och 
mångfacetterade stadsdelen, som stadens förtroendevalda ansvar att 
möta framtidens typ av företagslokaler, kontor, och bostadsbehov. 
Vi behöver kritiskt se på byggandet i framtidens nyttjande och 
samhällsutveckling. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2024/43-2 Förslag på detaljplan för Kristineberg 1:10 
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 KUNG 2024/43-1 Samrådsbrev_ 
 KUNG 2024/43-1.1 Planbeskrivning, 

samråd_9830198_59_6 
 KUNG 2024/43-1.2 Plankarta, samråd_11035297_2_6 
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§ 15 
Stockholms stads säkerhetsprogram  
KUNG 2023/451 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar tjänsteutlåtandet till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Säkerhetsfrågorna omgärdas alltmer av nya omvärldsförutsättningar 
och ökade lagkrav som kräver särskild styrning av arbetet. 
Förvaltningen anser att förslaget om nytt säkerhetsprogram för 
Stockholms stad på ett tydligt sätt slår fast övergripande mål och 
ramar för stadens säkerhets- och beredskapsarbete samt har en 
tydlig strategisk och systematisk inriktning. 
 
  

Förslag till beslut 
  
Ordförande Mårten Risdal m.fl. (S) föreslog att stadsdelsnämnden 
skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt ett förslag från Moderaterna. 
  
Charlotta Schenholm (L) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
ett förslag från Liberalerna. 
 
 
Lars Norén (C) föreslog att nämnden skulle besluta enligt ett förslag 
från Centerpartiet. 
 
  

Beslutsgång 
  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Reservationer 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag: 
  
att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
  
att därutöver anföra 
  
Omvärldsläget som råder inför antagandet av ett nytt 
säkerhetsprogram skiljer sig markant från den situation som rådde 
vid antagandet av det föregående programmet. Idag råder det krig i 
vårt närområde till följd av Rysslands orättfärdiga invasion av 
Ukraina och säkerhetsläget är osäkrare än på länge. Sverige är 
också utsatt för en omfattande desinformationskampanj som 
påverkar samhällets stabilitet. Klimatförändringar ställer också krav 
på stadens beredskap att hantera händelser som kan vara 
samhällsstörande. 
  
I egenskap av huvudstad och landets ekonomiska, politiska, 
kulturella och mediala centrum kan Stockholm antas vara särskilt 
utsatt för antagonistiska hot, attentat och dödligt våld. Då 
Stockholm stad ansvarar för nästan en tiondel av landets befolkning 
är det angeläget att säkerhetsarbetet fungerar väl. God beredskap 
och redundans i stadens verksamheter och digitala system ska aldrig 
vara valbart. 
  
Säkerhetsprogrammet är tätt sammanlänkat med andra 
stadsövergripande styrdokument och det är angeläget att 
samordningen mellan central och lokal nivå fungerar på ett 
tillfredsställande sätt. Det nya säkerhetsprogrammet konstaterar att 
den centrala krisledningen ska öva årligen och 
kriskrisledningsnämnden minst en gång per mandatperiod. Med 
anledning av det osäkra omvärldsläget framhåller vi vikten av att 
förvaltningar, nämnder och styrelser också har fått möjlighet att öva 
på olika potentiella scenarion. 
  
Säkerhetsprogrammet kan inte vara ett statiskt dokument under 
programperioden utan behöver syfta till att konkret stärka 
Stockholms motståndskraft och beredskap. Under fokusområdet 
beredskap anser vi att det behövs skarpa skrivningar angående 
tillgången till skyddsrum då programmet saknar det helt i sin 
nuvarande form. En stark motståndskraft i Stockholm förutsätter 
också att medborgare har kännedom och kunskap om stadens 
säkerhetsarbete. Nämnder och styrelsers ansvar för att kontinuerligt 
arbeta med informationskampanjer bör också förtydligas för att 
uppnå programmets intentioner. 
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Då Stockholm har en stor andel fristående aktörer som är 
verksamma inom exempelvis omsorg och utbildning möter dessa 
verksamheter också tusentals stockholmare. Säkerhetsprogrammets 
skrivningar gällande civilsamhälle och näringsliv är för tunna och 
det är angeläget att det finns en struktur för samverkan även med 
aktörer utanför stadens organisation som inte omfattas av 
Samverkan Stockholmsregionen (SSR). Detta bör kompletteras och 
förtydligas utifrån samtliga fokusområden i programmet. 
  
Vi vill också betona vikten av att Stockholm samarbetar 
internationellt där erfarenheter och arbetssätt kan delas för att bättre 
förbereda staden på samhällsstörande händelser. Under föregående 
mandatperiod blev Stockholm medlemmar i Counter Terrorism 
Preparedness Network (CTPN), ett nätverk av städer, akademiker 
och oberoende experter vars syfte är att stärka strategisk beredskap 
och utgör ett gott exempel på kunskapsutbyte. 
  
  
Charlotta Schenholm (L) reserverade sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag: 
  
Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
  
Att därutöver anföra 
  
Liberalerna saknar ett fokus på cybersäkerhetsperspektivet. Det 
framgår av ärendet att stadens nämnder och bolag ansvarar för 
arbetet, med stöd av stadens säkerhetsskyddschef som har det 
övergripande ansvaret. Detta är av stor vikt: alla stadens 
verksamheter med digital verksamhet behöver ha beredskap för 
cyberattacker, samtidigt som det behöver finnas ett centralt stöd i 
staden att få. 
  
Frågan återstår hur man säkerställer efterlevnad i respektive 
nämnd/bolag. Att enbart göra en analys räcker inte. Kontinuerlig 
revision av regelefterlevnad och systematiskt cybersäkerhetsarbete 
är av yttersta vikt. Även i system som köps in från 
underleverantörer och som driftas av tredjepart. Detta har blivit 
tydligt under se senaste veckorna. 
  
Vi menar att termen "cybersäkerhet" behöver synas på fler platser. 
Det är korrekt att "cyberförsvar" är ett militärt ansvarsområde, men 
det dagliga ansvaret för cybersäkerhet ligger hos det civila, och ska 
så göra. Det borde få ett större utrymme under en egen fokuspunkt i 
dokumentet 
  
Det framgår av ärendet vidare att "Nämnder och bolagsstyrelser ska 
bidra till utveckling och goda beslutsunderlag genom att 
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dokumentera och rapportera händelser, incidenter, lägesbilder och 
andra iakttagelser som kan påverka stadens säkerhet."  Här menar vi 
att nämnder och bolag också borde få en månadssammanställning 
på digitala incidenter och risker. Mycket information från 
verksamheten levereras i övrigt när det kommer till säkerhetsfrågor, 
men just den digitala delen saknas. Nämnder och bolagsstyrelser 
bör kunna redovisa en generell överblick på vilka hotbilder som 
finns, och hur dessa motverkas. Cybersäkerhet behöver få utrymme 
i stadens forum på samma sätt som när vi följer upp verksamheten i 
övrigt.  
  
Under punkten om säkerhetsskydd nämns "signalskydd" specifikt. 
Detta är viktigt, men med tanke på införandet av EU-direktivet 
NIS2 som införlivas senast 17 oktober 2024 i svensk lagstiftning så 
kommer troligen ansvarsområdet utökas. Här hade vi i skrivelsen 
velat se fler aspekter av informationssäkerheten. Det skulle tydligt 
behöva framgå att krav ställs vad gäller efterlevnad av stadens 
säkerhetsskyddsregler i enlighet med gällande lagstiftning och krav 
på god hygien inom cybersäkerhet. Bland annat kryptering av data, 
kontinuerlig övervakning av system, rutiner för incidenthantering 
och andra relevanta säkerhetsfunktioner. 
  
  
  
 Lars Norén (C) reserverade sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag: 
  
Att delvis godkänna förslag på nytt säkerhetsprogram 
  
Att därutöver anföra följande 
  
  
Vi i Centerpartiet välkomnar revideringen av Stockholms stads 
viktiga säkerhetsprogram men saknar resonemang kring det stora 
ansvar staden rimligtvis borde ha för förtroendevalda politikers 
säkerhet. Den politiska debatten har blivit råare och färre engagerar 
sig i politiska partier idag samtidigt som att hotet mot 
förtroendevalda ökar. 25 procent av alla förtroendevalda har någon 
gång varit utsatta för någon form av trakasserier, hot eller våld 
enligt Brottsförebyggande rådet. Det är ett hot mot individer såväl 
som familjer och i förlängningen hela vårt demokratiska samhälle. 
  
Hot och hat mot förtroendevalda lyfts visserligen som ett eget 
avsnitt i säkerhetsprogrammet men inriktningen och ambitionen 
tycks inte ha följt med den komplexa hotbild som förtroendevalda 
allt för ofta utsätts för i sin roll som beslutsfattare. De 
påverkansförsök och hot som förtroendevalda kan utsättas för i sitt 
beslutfattande är mer komplex än den säkerhet som är specifikt 
kopplat till nämnder och bolagens fysiska möten. Hotfulla 
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situationer och våld kan uppstå utifrån att en person har ett politiskt 
uppdrag. 
 
Hotet mot de demokratiska processerna kan komma från olika håll. 
Stater, aktörer inom den organiserade brottsligheten och enskilda 
missnöjda medborgare kan genom hot, politisk påverkan och hat ha 
direkt inverkan på politiska beslut inom t.ex. socialtjänst, tillsyn, 
upphandling m.m. De förtroendevalda som lyfts särskilt i 
programmet: borgarråd, fullmäktiges presidium och gruppledare 
utgör en allt för snäv krets. Det ter sig till exempel märkligt och 
som en tydlig brist i programmet att fullmäktigeledamöters säkerhet 
inte nämns. Stadsledningskontoret borde rimligtvis ha och ta ett 
särskilt ansvar även för dessa. 
 
Det knappa stycket som berör förtroendevalda i 
säkerhetsprogrammet bemöter inte den komplexa och 
mångfacetterade hotbilden som stadens förtroendevalda riskerar att 
möta i dagens samhälle. Stockholms stad behöver på en 
övergripande nivå säkerställa att vår liberala demokrati värnas och 
att politiskt engagerade personer känner sig trygga i sitt arbete och 
engagemang över hela staden. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2023/451-2 Stockholms stads säkerhetsprogram  
 KUNG 2023/451-1.1 KS 2023/1267 Bilaga 1 
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§ 16 
Förslag till riktlinjer för att motverka felaktiga 
utbetalningar inom personlig assistans  
KUNG 2023/469 
 

Beslut  
  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Kungsholmens stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till att det 
tagits fram riktlinjer kring detta för att få stöd i hur man kan 
undvika felaktiga utbetalningar inom personlig assistans. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2023/469-2 Förslag till riktlinjer för att motverka 
felaktiga utbetalningar inom personlig assistans 

 KUNG 2023/469-1.2 Bilaga - Riktlinjer Motverka felaktiga 
utbetalningar inom personlig assistans 
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§ 17 
Remiss om att inrätta kommunstyrelsens råd för 
nationella minoriteters rättigheter  
KUNG 2023/468 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Förvaltningen ställer sig positiv till kommunstyrelsens förslag om 
att inrätta ett råd för nationella minoriteters rättigheter, och tycker 
att det är ett bra förslag. Förvaltningen vill dock lyfta att det i 
ärendet inte framgår förslag eller beskrivning av hur eller om 
inrättande av rådet kommer att påverkar förvaltningens arbete, och i 
så fall i vilken omfattning. 
 
  

Förslag till beslut 
  
Ordförande Mårten Risdal m.fl. (S) föreslog att stadsdelsnämnden 
skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt ett förslag från Moderaterna. 
  
Charlotta Schenholm (L) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
ett förslag från Liberalerna. 
  

Beslutsgång 
  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag: 
  
att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
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att därutöver anföra. 
  
I Sverige finns fem erkända nationella minoriteter: judar, romer, 
samer, sverigefinnar och tornedalingar. Samer är också ett urfolk. 
Rätten till delaktighet och inflytande regleras i lagen (2009:724) om 
nationella minoriteter och minoritetsspråk. 
  
Den här rätten till delaktighet och inflytande är mycket viktig. Men 
vi är inte av uppfattningen att vi ska inrätta ett nytt råd för 
nationella minoriteters rättigheter under kommunstyrelsen med 20 
arvoderade ledamöter för att tillgodose dessa rättigheter. Vi ser en 
uppenbar risk att ett råd leder till att minoritetsfrågor inte får 
tillräckligt mycket uppmärksamhet i det dagliga arbetet, utan 
begränsas just till rådets fyra planerade sammanträden per år. Detta 
gäller inte minst den judiska minoritetens rätt till delaktighet och 
inflytande, som är särskilt angeläget just nu när antisemitismen 
tyvärr ökar.   
  
Stockholm är idag förvaltningsområde för finska, meänkieli och 
samiska och har ett ansvar för att de åtaganden som medföljer 
uppfylls. I de fall som brister upptäcks bör i första hand åtgärder 
vidtas för att rätta till dessa tillsammans med exempelvis 
Länsstyrelsen eller Sametinget. Centralt för Moderaternas 
inställning i minoritetspolitiken är att minoriteters rättigheter ska 
tillgodoses. Men det finns andra verktyg än att inrätta ett nytt råd 
under kommunstyrelsen. 
  
  
Charlotta Schenholm (L) reserverade sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag: 
  
Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
  
Att därutöver anföra 
  
Liberalerna ställer sig positiva till införandet av kommunstyrelsens 
råd för nationella minoriteters rättigheter. Vi delar bilden att ett råd 
för nationella minoriteters rättigheter skulle stärka de nationella 
minoriteternas rätt till delaktighet och inflytande. 
  
Vi menar att staden också bör överväga hur HBTQI-frågorna 
behandlas då en del andra kommuner, till exempel Göteborg och 
Gävle, inrättat HBTQI-råd. 
  
Ett förslag kunde vara att titta på Göteborgs HBTQI-råd som 
förutom att lämna yttranden och vara ett kommunalt remissorgan 
ska ta initiativ till utvecklingsinsatser och förbättringar för hbtqi-
personer i Göteborg. En gång per år ska rådet också anordna ett 
öppet möte, dit alla är välkomna för att lämna synpunkter och ge 
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förslag på hur Göteborg ska bli en öppen och inkluderande stad. 
Särskilt vänder sig de öppna mötena till enskilda HBTQI-personer i 
Göteborg som inte är organiserade i föreningar eller nätverk. 
  
Vi har i staden olika råd för att ta tillvara olika gruppers intressen 
när det kommer till ärenden som är på väg fram eller beslut ska 
fattas. Vi menar att staden centralt kan ta sig an också HBTQI-
frågorna på ett mer samordnat sätt inom ramen för ett HBTQI-råd. 
Frågan är aktualiserad av den samtida debatten där det finns starka 
krafter som vill trycka tillbaka vunna rättigheter. Vi vill att staden 
utreder formerna för ett sådant samråd. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2023/468-2 Remiss om att inrätta kommunstyrelsens 
råd för mänskliga rättigheter  

 KUNG 2023/468-1.1 (Godkänd - R 3) KS 2023/444 
Tjänsteutlåtande - Inrätta kommunstyrelsens råd för 
nationella minoriteters rättigheter  

 KUNG 2023/468-1.2 Bilaga - Instruktion för 
kommunstyrelsens råd för nationella minoriteter rättigheter 
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§ 18 
Ändring av reglementen för vissa facknämnder och 
stadsdelsnämnder  
KUNG 2023/461 
 

Beslut  
  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
De föreslagna förändringarna av reglementen gäller framför allt för 
vissa av facknämnderna. De ändringar som föreslås av reglemente 
för stadsdelsnämnderna är två kompletteringar. Den första gäller 
skötsel och underhåll av Årstafältet som sedan år 2021 ingår i 
ansvarsområdet för stadsdelsnämnden Enskede-Årsta-Vantör och 
den andra är en konsekvensändring av bildandet av Järva och Norra 
innerstadens stadsdelsnämnder. Stadsdelsförvaltningen har inget att 
invända mot de föreslagna förändringarna av reglementen för vissa 
facknämnder och stadsdelsnämnder. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2023/461-2 Svar på remiss om ändring av 
reglementen 

 KUNG 2023/461-1.8 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2023/1225 Tjänsteutlåtande 
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§ 19 
Anmälan av remissvar om ny tunnelbana till Älvsjö  
KUNG 2023/454 
 
  
Anmälan av Stockholms stads gemensamma remissvar, KUNG 
2023/454. 
  
Särskilt uttalande 
  
Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta Schenholm (L) lämnade 
följande gemensamma uttalande: 
  
Det är glädjande att kontoren i remissvaret anser att alternativ 
Lindhagensplan, i förhållande till alternativ Rålambshovsleden, har 
mindre negativ påverkan på såväl natur- och kulturvärden, 
stadsbild, rekreativa värden och allmänhetens framkomlighet. 
  
Vi är dock oroliga över att förhandlingarna mellan staden och 
regionen angående placeringen av servicetunneln vid Fridhemsplan 
kommer att dra ut på tiden givet de samarbetssvårigheter som 
verkar råda mellan husen såsom senast vid debaclet med gång- och 
cykelbron vid Slussen. Om förhandlingarna drar ut på tiden så finns 
det en risk att tomträttsavtalet med bensinmackägaren vid 
Lindhagensplan förlängs med ännu en 20-års period. Vi anser att 
staden redan nu bör säga upp tomträttsavtalet med 
bensinmackägaren för att undvika att staden ska vara bunden av 
avtalet till åtminstone 2050. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2023/454-3 Tjänsteutlåtande - Samråd om ny 
tunnelbana till Älvsjö 
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§ 20 
Anmälan av delegationsbeslut  
  
  
Beslut 2024-01-26 av avdelningschef om svar på remiss om 
bygglov, KUNG 2023/422 
  
Beslut 2024-01-15 av stadsdelsdirektör om hyresavtal för lokaler i 
stadsarkivet, KUNG 2024/82 
 
  
Beslut 2024-01-11 av stadsdelsdirektör om hyresavtal för lokaler i 
Tekniska nämndhuset, KUNG 2024/83 
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§ 21 
Anmälan av balanslista  
  
Anmälan av balanslista för februari 2024. 
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§ 22 
Anmälan av pensionärsrådets protokoll  
  
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde 2024-02-
19. 
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§ 23 
Anmälan av protokoll från rådet för funktionshinderfrågor  
  
Anmälan av protokoll från sammanträde med rådet för 
funktionshinderfrågor 2024-02-06 med bilaga i form av skrivelse 
om verksamhetsberättelsen för 2023. 
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§ 24 
Anmälan av förvaltningsgruppens protokoll  
  
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 
2024-02-15. 
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§ 25 
Stadsdelsnämndens frågor och skrivelser  
  

 Skrivelse från Henrik Sjölander m.fl. (M) om att skapa fler 
parkeringsplatser på Kungsholmen och Essingeöarna, 
KUNG 2024/112. Stadsdelsnämnden överlämnade 
skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
 
  

 Skrivelse från Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta 
Schenholm (L) om uppföljning av HVB-hem, KUNG 
2024/113. Stadsdelsnämnden överlämnade skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
 
  

 Skrivelse från Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta 
Schenholm (L) om att säkerställa tillgång till 
Skolplattformen för personer utan personnummer, KUNG 
2024/114. Stadsdelsnämnden överlämnade skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
 
  

 Skrivelse från Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta 
Schenholm (L) om RSU-grupper, KUNG 2024/115. 
Stadsdelsnämnden överlämnade skrivelsen till förvaltningen 
för beredning. 
 
  

 Skrivelse från Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta 
Schenholm (L) om omhändertagna barns skolgång, KUNG 
2024/116. Stadsdelsnämnden överlämnade skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
 
  

 Skrivelse från Lars Norén (C) om avhopparverksamhet och 
könsspecifika faktorer, KUNG 2024/117. Stadsdelsnämnden 
överlämnade skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
 
  

 Skrivelse från Henrik Sjölander m.fl. (M) och Charlotta 
Schenholm (L) om bakgrundskontroller , KUNG 2024/118. 
Stadsdelsnämnden överlämnade skrivelsen till förvaltningen 
för beredning. 
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